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Z Á Z N A M 

z plenárneho zasadnutia Hospodárskej a sociálnej rady  

Slovenskej republiky konaného dňa 13.1.2025 

 

 

 

Miesto konania: nová budova Úradu vlády SR 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 

Rokovanie viedol: Erik Tomáš, predseda Hospodárskej a sociálnej rady SR 

 

 

Návrh programu:  

 

1. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 376/2022 Z. z. o profesionálnych 

náhradných rodičoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov a ktorým sa menia 

a dopĺňajú niektoré zákony  

 

2. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 609/2007 Z. z. o spotrebnej dani 

z elektriny, uhlia a zemného plynu a o zmene a doplnení zákona č. 98/2004 Z. z. 

o spotrebnej dani z minerálneho oleja v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia 

a dopĺňajú niektoré zákony 

 
3. Rôzne 

 

 Predloženie informácie o súčasnom stave počtu štátnych zamestnancov 

a zamestnancov vo verejnej službe a jeho vývoji od roku 2020 – plnenie úlohy 

z plenárneho zasadnutia 4.11.2024 (RÚZ) 

 

 Návrh termínov zasadnutí Hospodárskej a sociálnej rady SR na rok 2025 

 



 Vízia a kroky Ministerstva hospodárstva SR pri úprave poplatkov pre komerčné 

projekty fotovoltiky za pripájanie sa a pri dodávke elektriny do siete                          

(G-komponent) (APZD) 

 

 Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 442/2002 Z. z. o verejných 

vodovodoch a verejných kanalizáciách a o zmene a doplnení zákona                         

č. 276/2001 Z. z. o regulácii v sieťových odvetviach v znení neskorších 

predpisov a ktorým sa dopĺňa zákon č. 364/2004 Z. z. o vodách a o zmene 

zákona Slovenskej národnej rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení 

neskorších predpisov (vodný zákon) v znení neskorších predpisov (AZZZ SR) 

 

 Predloženie informácie o čerpaní prostriedkov z Plánu obnovy a EŠIF (RÚZ) 

 

 Predloženie informácie o stave prípravy Akčného plánu boja proti daňovým 

únikom a obsahu zamýšľaných opatrení (RÚZ) 

 

 Predloženie informácie  o počte zamestnancov poberajúcich minimálnu mzdu a 

počtoch zamestnancov poberajúcich mzdu v členení podľa pásiem minimálnej 

mzdy podľa §120 Zákonník práce (RÚZ) 

 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda rady E. Tomáš, ktorý privítal na zasadnutí Hospodárskej 

a sociálnej rady zástupcov vlády, zástupcov zamestnancov a zástupcov zamestnávateľov                    

a skonštatoval, že plenárne zasadnutie je uznášaniaschopné a môže prijímať závery.  

 

Predseda rady E. Tomáš vyzval prítomných, aby sa vyjadrili, či súhlasia s návrhom programu 

plenárneho zasadnutia uvedeného v pozvánke a či majú návrhy na jeho doplnenie.                          

Členovia rady sa dohodli, že materiál pod bodom 1. návrhu programu, ku ktorému sú súhlasné 

stanoviská všetkých sociálnych partnerov, bude odsúhlasený na začiatku rokovania.                           

Do záznamu budú závery k tomuto bodu uvedené samostatne so súhlasným záverom.  

 

Program rokovania bol schválený bez pripomienok. 

 

K bodu 1:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 376/2022 Z. z. o profesionálnych 

náhradných rodičoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov a ktorým sa menia 

a dopĺňajú niektoré zákony  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 



K bodu 2:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 609/2007 Z. z. o spotrebnej dani 

z elektriny, uhlia a zemného plynu a o zmene a doplnení zákona č. 98/2004 Z. z. 

o spotrebnej dani z minerálneho oleja v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia 

a dopĺňajú niektoré zákony 

 

Materiál uviedol štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský. 

Štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský uviedol, že cieľom návrhu zákona je 

elektronizácia komunikácie medzi jednotlivými subjektami, zrušenie povinnosti preukazovať 

sa povoleniami a osvedčeniami o registrácii, prispôsobiť právnu úpravu zdieľania elektriny 

aktuálnym trendom v oblasti energetickej politiky, vypustiť osobitné ustanovenia pre stlačený 

zemný plyn podľa § 39a, v zákone o obchode s emisnými kvótami upraviť povinnosti v rámci 

systému obchodovania s emisnými kvótami pre osoby povinné platiť daň podľa osobitných 

predpisov, ktoré uvádzajú palivo na trh pre účely tohto zákona, vylúčiť elektrinu ako palivo z 

rozsahu systému obchodovania s emisnými kvótami skleníkových plynov a ďalšie legislatívno-

technické úpravy vyplývajúce z aplikačnej praxe.  

Predseda rady E. Tomáš informoval, že k návrhu zákona písomne predložili pripomienky RÚZ 

a APZD.  

M. Kiraľvarga za RÚZ uviedol, že RÚZ má k návrhu zásadnú pripomienku, navrhujú doplniť 

novelizačný bod 3 s cieľom rozšíriť oslobodenie od spotrebnej dane aj pre biogénnu látku 

určenú na použitie ako pohonná látka alebo palivo. Uviedol, že spotrebná daň má takú istú 

výšku pre fosílne palivá ako aj pre biopalivá, preto je potrebné podporiť výrobu a využívanie 

biogénnych látok ako aditívum, alebo ako biopalivo,  a snažiť sa tak naplniť ciele, ktoré 

vyžaduje legislatíva Európskej únie, ktorej sme súčasťou, znižovať emisie skleníkových plynov 

v rámci dopravy, hromadnej, osobnej a tak isto aj prepravy tovaru. 

A. Beljajev za APZD uviedol, že v medzirezortnom pripomienkovom konaní APZD uplatnila 

tri zásadné pripomienky, z toho jedna bola akceptovaná, jedna čiastočne akceptovaná a jedna 

pripomienka bola neakceptovaná. Ako prvú pripomienku uviedol, že  APZD navrhuje, aby sa 

zrušilo oslobodenie od spotrebnej dane na výrobu tepla z uhlia a zemného plynu pre jeho 

ekologickú a ekonomickú neefektívnosť, pretože je to ekonomicky neefektívne aj pre štát. Štát 

prichádza o príjmy zo spotrebnej dane a to v čase silnej konsolidácie verejných financií. 

Uviedol, že namiesto toho, aby štát poskytoval adresnú pomoc energeticky chudobným 

rodinám, či už vo forme štátnej pomoci alebo inou kompenzáciou, naďalej ju cez oslobodenie 

od spotrebnej dane bude poskytovať celoplošne aj tým, ktorí na ňu nie sú odkázaní. Druhou 

pripomienkou je, že oslobodenie od spotrebnej dane uhlia a zemného plynu znevýhodňuje 

ekologické alternatívy výroby tepla, pričom Európska komisia vydala usmernenie, že členské 

štáty od 1. 1. 2025 nesmú v tejto oblasti poskytovať finančné stimuly, dotácie, zvýhodnené 

pôžičky ani daňové stimuly, čo je v rozpore s usmernením Európskej komisie.  Je potrebné 

povedať, že Slovensko dotácie utlmuje veľmi pomaly, v roku 2023 sa vynaložilo cez priame a 

nepriame dotácie do fosílnych palív zhruba 1,6 miliárd eur, čo je najviac za posledných 15 

rokov. Ďalej uviedol, že podľa prepočtu, ak by sa zrušilo oslobodenie od spotrebnej dane na 

výrobu tepla z uhlia a zemného plynu, štátny rozpočet by mohol byť bohatší o zhruba 100 



miliónov eur. APZD navrhuje, aby Ministerstvo financií SR v návrhu zákona prijalo záväzok, 

eventuálne nejaké prechodné ustanovenie, že s účinnosťou od 1. 1. 2026 zruší oslobodenie 

uhlia, zemného plynu od spotrebnej dane a to aj v kombinácii s opatreniami Európskej únie 

ETS2 a zavedením sociálno-klimatického fondu. 

Štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský reagoval a uviedol, že čo sa týka prvej 

pripomienky, ktorá zásadné ostala otvorená, je tam legislatívna prekážka a aj technická 

prekážka. Z hľadiska legislatívnej, začne sa diskusia s Európskou komisiou, aby sa dalo zadosť 

smerniciam v tejto oblasti, a následne bude potrebné vyriešiť aj technické parametre. Čo sa týka 

druhej pripomienky, ekonomicky sa dá súhlasiť, štát prichádza z titulu oslobodenia, či už pri 

zemnom plyne alebo uhlí o finančné prostriedky, z hľadiska sociálneho sa s tým súhlasiť nedá. 

Konštatoval, že kým sa nenájdu možnosti, ako adresne cieliť prípadné negatívne dopady 

zrušenia oslobodenia pri týchto dvoch komoditách, bude sa pokračovať v oslobodení tak, ako 

je to doteraz definované. 

A. Beljajev reagoval a uviedol, že APZD prišla s takýmto návrhom z dôvodu, že konečne by sa 

mala začať podstatne viac podporovať adresná pomoc, nakoľko plošné riešenia, ktoré 

jednoducho pomáhajú aj tým, ktorí skutočne na to nie sú odkázaní, sú úplne zbytočné a 

čiastočne ruinujú aj štátny rozpočet. Dotazoval sa, či Ministerstvo práce, sociálnych vecí 

a rodiny, bude vedieť v krátkej dobe povedať, ako bude poskytovaná adresná pomoc, či na 

jednotlivca alebo na rodinu, alebo na čo bude smerovať.  

Predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš reagoval a uviedol, že 

adresná pomoc musí byť vždy koncentrovaná pre nejakú skupinu obyvateľstva a je potrebné 

stanoviť nejakú hranicu, komu to ešte patrí a komu to už nenáleží. Ministerstvo práce, 

sociálnych vecí a rodiny SR chce začať s jednou z najohrozenejších skupín, a to sú 

jednorodičovské domácnosti.  

Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy uviedol, že adresná pomoc je téma, 

ktorej sa Ministerstvo hospodárstva SR venuje a cieľom je, aby sa od plošnej kompenzácie 

prešlo na adresnú energo pomoc a aby bola doručovaná od 1.1.2026. 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) AZZZ, KOZ SR, ZMOS, SOS súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok 

a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie, 

B) RÚZ súhlasí s predloženým materiálom s pripomienkami a odporúča materiál na 

ďalšie legislatívne konanie. 

C) APZD súhlasí s predloženým materiálom a odporúča materiál na ďalšie 

legislatívne konanie po zapracovaní pripomienok.  

 

K bodu 3 Rôzne: 

 Predloženie informácie o súčasnom stave počtu štátnych zamestnancov 

a zamestnancov vo verejnej službe a jeho vývoji od roku 2020 – plnenie úlohy 

z plenárneho zasadnutia 4.11.2024 



Generálna tajomníčka služobného úradu Úradu vlády SR T. Janečková uviedla, že z rokovania 

Hospodárskej a sociálnej rady SR zo dňa 4.11.2024 vyplynula úloha pre Úrad vlády SR, v rámci 

svojich kompetencií v súčinnosti so Združením miest a obcí Slovenska, predložiť na zasadnutie 

dňa 13. januára 2025 „Informáciu o súčasnom stave počtu štátnych zamestnancov a 

zamestnancov vo verejnej službe a jeho vývoji od roku 2020“. Podklad mal jasne vymedziť, aj 

na základe vstupných dát od ZMOS-u, „v akých segmentoch, koľko zamestnancov pracuje na 

jednotlivých úradoch miest a obcí, v jednotlivých organizáciách, v akých službách, na akých 

pracovných pozíciách“. Členovia Hospodárskej a sociálnej rady SR vyjadrili očakávanie, že 

aktualizované údaje ukážu dopad avizovaného zníženia personálnych výdavkov štátneho 

rozpočtu na štátnych úradníkov a zamestnancov vo verejnej službe o 10 % v roku 2025, čo sa 

má odraziť aj na znížení ich počtu. Ďalej uviedla, že zadaná úloha sa po bližšej špecifikácii týka 

celej verejnej správy a zahŕňa štátnu správu aj samosprávu. Ide teda o veľmi rôznorodú skupinu 

zamestnancov, kam patria napríklad aj vojaci, policajti, pedagogickí zamestnanci, zamestnanci 

miest a obcí, vyšších územných celkov a samozrejme aj štátni zamestnanci. Zároveň doplnila, 

že pokiaľ ide o údaje poskytnuté zo strany ZMOS, tak ZMOS napriek tomu, že informovalo 

Úrad vlády SR, že dáta majú, tak ich neposkytli. Poskytli údaje, ktoré ale nemali dostatočne 

výpovednú hodnotu, keďže neumožňovali analyzovať zmeny počtu zamestnancov, preto 

nemohli byť použité. Doručený bol len percentuálny výsledok z prieskumu, ktorý ZMOS 

realizoval. Ďalej uviedla, že konsolidácia sa prejaví, až keď bude robiť Ministerstvo financií 

SR zber štatistických výkazov v máji, kedy zachytí už prvý štvrťrok roku 2025. Vtedy bude 

možné vidieť reálnu konsolidáciu. T. Janečková uviedla, že za účelom prípravy na zasadnutie 

Hospodárskej a sociálnej rady SR došlo k intenzívnej spolupráci s Ministerstvom financií SR 

a dohodlo sa, že vo vzťahu k požiadavke ZMOS, kde dáta neexistujú je vhodné vytvoriť 

pracovnú skupinu ak budú ZMOS, Únia miest a obcí Slovenska a SK8 súhlasiť. Pracovná 

skupina jasne identifikuje požiadavku, ktorú ZMOS dalo na minulom zasadnutí a dohodne sa, 

do akej štruktúry a prehľadu sa pôjde. Ministerstvo financií SR vie potom v rámci výkazníctva 

vytvoriť ďalšiu položku, ktorá by bola strojovo spracovateľná a aby sa dokázali zbierať podľa 

požiadavky ZMOS  aj tieto údaje. 

J. Božik za ZMOS uviedol, že ZMOS nie je nadriadená organizácia mestám a obciam, ale je 

organizácia, ktorá reprezentuje samosprávy, to znamená, že nedokáže mať absolútne presné 

informácie tak, ako má štát a samozrejme, že členstvo je dobrovoľné. Ďalej uviedol, že ZMOS 

súhlasí s vytvorením pracovnej skupiny na báze Únie miest a obcí Slovenska, SK8 a ZMOS. 

M. Kiraľvarga za RÚZ požiadal generálnu tajomníčku služobného úradu Úradu vlády SR           

T. Janečkovú o vypracovanie auditu, o ktorom sa hovorí každý rok, a ktorý by zefektívnil 

organizačnú štruktúru. Uviedol, že na Slovensku je v porovnaní s priemerom Európskej únie 

omnoho väčší podiel zamestnancov verejnej správy na celkovom počte zamestnaných, ako je 

priemer Európskej únie, a tým pádom by sa vedeli zefektívniť postupy a hľadať riešenia na 

uvoľnenie zamestnancov z verejnej správy pre súkromný sektor, výrobný sektor a sektor 

služieb. 

R. Machunka za AZZZ SR doplnil, že je potrebný audit procesov, či tie procesy, ktoré sa robia, 

sú potrebné alebo nie sú potrebné a akú zmenu legislatívy a vnútorných predpisov je potrebné 

zaviesť. 



A. Beljajev za APZD doplnil, že v prvom rade je potrebné zadefinovať, kto je vlastne 

zamestnanec verejnej správy a až potom sa pozrieť na to, čo sa s tým dialo v procese rokov.   

P. Ondek za KOZ SR uviedol, že čo sa týka zadefinovania kto je štátny a verejný zamestnanec, 

má jasné definície zákon.  

Štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský reagoval a uviedol, že vzhľadom na 

požiadavku vytvárať pracovnú skupinu na sledovanie nejakých dát, je potrebné byť opatrní, aby 

sa nezvyšovala ďalšiu administratívna záťaž nejakými výkazmi. Je treba sa pozrieť na to, čo je 

k dispozícii a či to nespĺňa tie potreby, ktoré sa v súčasnosti hľadajú. 

Predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš požiadal generálnu 

tajomníčku služobného úradu Úradu vlády T. Janečkovú, aby prostredníctvom tajomníčky 

Hospodárskej a sociálnej rady SR doručila predložený materiál sociálnym partnerom. Ďalej 

uviedol, že sa vytvorí pracovná skupina, ktorá bude mať na starosti vypracovanie tohto 

materiálu na ročnej báze.  

 

 Návrh termínov zasadnutí Hospodárskej a sociálnej rady SR na rok 2025 

 

Rada schvaľuje termíny zasadnutí Hospodárskej a sociálnej rady SR na rok 2025 

 

 Vízia a kroky Ministerstva hospodárstva SR pri úprave poplatkov pre komerčné 

projekty fotovoltiky za pripájanie sa a pri dodávke elektriny do sieti  

(G-komponent) 

A. Beljajev za APZD uviedol, že je potrebné začať diskusiu o novelizácii Zákona č. 309/2009 

Z. z.  o podpore obnoviteľných zdrojov energie a vysoko účinnej kombinovanej výroby tak, 

aby pripájanie sa a dodávanie elektriny z fotovoltiky do siete bolo bezplatné. Dôvodom je, že 

stále viac klientov požaduje pri priemyselnej výrobe väčší podiel zelenej energie. Začína sa to 

stavať pri dodávkach hlavne do štátov, ako je Nórsko, Švédsko, Švajčiarsko, Rakúsko. Čiže je 

skutočne potrebné sa začať zaoberať tým, že zelená energia sa bude musieť nejakým spôsobom 

vyrábať, dodávať, aby priemyselné podniky neprišli o konkurenčnú výhodu. V súčasnosti sú 

fotovoltika a veterné elektrárne jedinými druhmi zdrojov, ktoré sú v relatívne krátkom časovom 

horizonte schopné dodávať slovenským priemyselným podnikom zelenú energiu na 

dekarbonizáciu. Komerčné projekty fotovoltiky však nie sú momentálne ekonomické rentabilné 

kvôli vysokým poplatkom, ktoré musia platiť distribučným spoločnostiam, jednak pri pripájaní 

-pripojovacie poplatky, a tiež pri dodávaní elektriny do siete, tzv. G komponent. Návrh APZD  

je začať diskusie o tom, či by nebolo možné ustanoviť bezplatný prístup do distribučnej sústavy 

pre obnoviteľné zdroje energie, ktoré budú spustené do prevádzky od 1. 7. 2025, eventuálne od 

1. 1. 2026. Sekcii energetiky na Ministerstve hospodárstva SR už v októbri APZD predložila 

návrh konkrétneho paragrafového znenia s komplexným odôvodnením.  

Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy uviedol, že otázku poplatkov za 

pripájanie dodávky elektriny do sústavy, ako aj za pripojenie ako také, považuje za dôležitú. Je 

potrebné upozorniť na to, že problematika určovania sieťových poplatkov je súčasťou 



vnútorného trhu s elektrinou a patrí medzi kľúčové činnosti a zodpovednosti národných 

regulačných orgánov, čo v podmienkach Slovenskej republiky je Úrad pre reguláciu sieťových 

odvetví. Podľa čl. 6 Smernice 2019/944 („smernica“) je určené, že členské štáty zabezpečia 

zavedenie systému pre prístup tretích strán do prenosových a distribučných sústav na základe 

uverejnených taríf platných pre všetkých odberateľov a uplatňovaných objektívne bez 

diskriminácie medzi užívateľmi sústavy. Podľa čl. 59 tejto smernice medzi povinnosti 

regulačného orgánu patrí aj v súlade s transparentnými kritériami stanovovať, alebo schvaľovať 

prenosové, alebo distribučné tarify, alebo ich metodiky, takže je veľmi dôležité si uvedomiť, že 

stanovovať sieťové poplatky je originálna kompetencia regulačného orgánu. Čo sa týka návrhu, 

aby to bolo bezodplatné, to znamená aj pripojenie, aj prístup do siete v smere dodávky, tak je 

potrebné si uvedomiť, že toto má dva rozmery. Ekonomický rozmer, to znamená, že aký dopad 

to bude mať, lebo ak by niekto nemal platiť za pripojenie, ale na druhej strane náklady v tej 

sústave vzniknú, tak je to zrejmé, že keď sa niekto z toho vyjme, tak iní užívatelia sústavy budú 

musieť poplatok zaplatiť. Či to budú už podniky, energeticky náročné podniky alebo zraniteľní 

odberatelia, vrátane domácností. Bolo obdobie od 2013 do roku 2021 keď sa nepripájali 

obnoviteľné zdroje, lebo bol stop stav a bol preto, lebo prenosová sústava distribučnej sústavy 

neboli schopné absorbovať výrobu elektriny z obnoviteľných zdrojov, a až investičným 

projektom prepojenia 2x400 kilovoltového vedenia Gabčíkovo -Veľký Ďur a potom Rimavská 

Sobota - Sajóivánka bolo možné uvoľniť kapacity a začať pripájať obnoviteľné zdroje. Čo sa 

týka aktivít a vízie Ministerstva hospodárstva SR v oblasti podpory výroby a integrácie 

obnoviteľných zdrojov na investičnú pomoc sa stávalo práve preto, aby podniky mohli využívať 

možnosti zo štrukturálnych fondov. Slovenská inovačná energetická agentúra má schému, kde 

podporujeme pripájanie, integráciu menších zdrojov do 250 kW, potom je investičná pomoc na 

nové zdroje elektriny v rámci Plánu obnovy a odolnosti a celková alokácia 96 mil. euro. Úrad 

pre reguláciu sieťových odvetví je autonómnym orgánom, ktorý nastavuje sieťové poplatky, čo 

sa týka distribučnej a prenosovej sústavy, to znamená, že vďaka intervencii Ministerstva 

hospodárstva SR sa podarilo pôvodný návrh, čo mali pri prijímaní vyhlášky 154/2024 z 50 % 

zraziť na 20%. Tak isto, čo sa týka dostupných kapacít, keď úrad začal legislatívny proces, 

Ministerstvo hospodárstva SR  uplatnilo pripomienku, aby boli transparentne zverejňované 

dostupné kapacity pravidelne zakaždým, keď sa kapacita uvoľní, resp. dva krát za mesiac. Ďalej 

uviedol, že tak isto sa robia aktívne kroky v oblasti PCR projektov, aby sa pomohlo sústavám, 

lebo ozaj alfa omega je, aby tie sústavy dokázali poňať tieto zdroje. Samozrejme je tu vytvorený 

inštitút lokálneho zdroja, to znamená, že ak niekto sa rozhodne v rámci svojho areálu na svoj 

podnik inštalovať fotovoltiku na strechu, alebo využiť nejaké aj výrobné haly a nedodáva tú 

elektrinu do sústavy, neplatí žiaden poplatok. Tu má podnik šancu ukázať, že si sám vyrába 

elektrinu, ktorú aj spotrebúva a keď neprejde sústavou, tak sa nezaťažuje žiadnym poplatkom, 

ale keď to prejde sústavou a ten, kto riadi tú sústavu, musí prijať opatrenia na nové trafostanice, 

nové vedenia, budovať nové elektrické stanice, aby sa ten výkon vedel uriadiť. Je logické, že 

každý, kto využije sústavu, by mal platiť za využitie sústavy na nediskriminačnom princípe a 

spravodlivo.  

A. Beljajev za APZD navrhol otvoriť diskusiu s Ministerstvom hospodárstva SR a s Úradom 

pre reguláciu sieťových odvetví a pozrieť sa na to, aké boli prijaté záväzky v rámci 

integrovaného národného energetického a klimatického plánu, kde sa do roku 2030 plánuje 

23% podiel obnoviteľných zdrojov energie. Cieľom je nájsť riešenie ako sa to dá splniť.  



Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy súhlasil s návrhom na separátnu 

diskusiu medzi Ministerstvom hospodárstva SR, Úradom pre reguláciu sieťových odvetví  

a zástupcami zamestnávateľských zväzov.  

 

 Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 442/2002 Z. z. o verejných 

vodovodoch a verejných kanalizáciách a o zmene a doplnení zákona č. 276/2001 

Z.z. o regulácii v sieťových odvetviach v znení neskorších predpisov a ktorým sa 

dopĺňa zákon č. 364/2004 Z. z. o vodách a o zmene zákona Slovenskej národnej 

rady č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších predpisov (vodný zákon) 

v znení neskorších predpisov 

I. Mahríková za AZZZ SR uviedla, že návrh zákona nebol prerokovaný bežným legislatívnym 

procesom, bol pripravený bez účasti verejnosti a bez možnosti vyjadriť sa k návrhu zákona 

dotknutým subjektom, ktorým sú v prvom rade prevádzkovatelia a vlastníci verejných 

vodovodov a verejných kanalizácií. Tým, že zákon nebol zverejnený v medzirezortnom 

pripomienkovom konaní, nebolo možné k nemu vzniesť zásadné pripomienky, ktorých je 

viacero a ktoré súvisia s rozpormi vo vybraných ustanoveniach a to, či už s právom Európskej 

únie alebo ústavnoprávnym rámcom a judikatúrou Ústavného súdu SR, prípadne s 

medzinárodnými zmluvami, ktorými je Slovenská republika viazaná. Jedným z dôvodov je, že 

novela zákona zasahuje neprimeraným spôsobom do ústavného práva na podnikanie. Návrh 

zákona obmedzuje zákonom stanovené právo akcionára rozhodovať o využívaní primeraného 

zisku na rozvoj spoločnosti a to tým, že stanovuje využitie primeraného zisku výlučne len na 

regulované činnosti. Tu je potrebné uviesť, že samozrejme primeraný zisk, ktorý vytvárajú 

hlavne vodárenské spoločnosti, je prioritne využívaný práve na regulované činnosti, či už na 

ich rozvoj, alebo obnovu týchto sietí. Zároveň však, tento primeraný zisk sa používa aj na 

splácanie dlhov, ktoré vodárenské spoločnosti musia splácať práve z dôvodu toho, že napĺňali 

požiadavky Európskej únie po vstupe Slovenska na pripojenie obyvateľov na verejné 

kanalizácie, čiže zastupuje v tomto smere štát. Tak isto sa tento primeraný zisk využíva na 

doplácanie platov zamestnancov, ktoré nie sú pokryté plnohodnotne v cenách vodného a 

stočného, čiže prijatím tohto zákona vo forme, ako je momentálne navrhnutý, by sa ohrozilo 

bežné fungovanie vodárenských spoločností, spôsobilo by to aj podfinancovanie, práve čo sa 

týka mzdových nákladov na zamestnancov vodárenských spoločností, ktorých bohužiaľ je stále 

menej a sú menej konkurencieschopní voči ostatným sieťovým odvetviam, ako je energetika a 

plynárenstvo, ktoré majú mzdové ohodnotenie až o 70 % vyššie ako pracovníci vodárenských 

spoločností. Ďalej uviedla, že návrhom tohto zákona dochádza k vyvlastneniu vlastníckeho 

práva z dôvodu nemožnosti jeho úžitku a vyvlastnenie, alebo obmedzenie vlastníckeho práva 

má svoje presné predpoklady, ktoré sú primárne stanovené Ústavou Slovenskej republiky a 

Dohovorom o ochrane ľudských práv. Prijatím tejto novely zákona by Slovenskej republike 

hrozili žaloby obdobne, ako to bolo pri zákaze využívania zisku zdravotných poisťovní, kde 

bolo neskoršie rozhodnuté Ústavným súdom SR, že sa jednalo o protiústavný krok. Zároveň je 

potrebné vyhradiť sa aj voči doložke vybraných vplyvov, ktorá deklaruje, že tento zákon nemá 

žiadne dopady na podnikateľské prostredie aj napriek tomu, že výrazne obmedzuje právo 

akcionára spoločnosti stanovené zákonom. Predkladateľ odôvodňuje novelu zákona správou z 

kontroly z Najvyššieho kontrolného úradu SR, ktorá bola zverejnená v roku 2024. Uvádza však 



len určité ustanovenia tejto správy, pretože táto správa konštatuje, že hlavným dôvodom 

neplnenia Plánu obnovy verejných vodovodov a verejných kanalizácií je dlhodobo nesprávne 

nastavená regulačná politika v oblasti cenotvorby a nie zlé hospodárenie vodárenských 

spoločností, ako uvádza predkladateľ vo svojej správe k zákonu. Je potrebné konštatovať, že 

práve návrhom tejto novely zákona by mohlo dôjsť k ohrozeniu napĺňania základných princípov 

vykonania podnikateľskej činnosti v podmienkach právneho poriadku Slovenskej republiky, čo 

by mohlo spôsobiť vážne dopady na fungovanie vodárenských spoločností. Vodárenské 

spoločnosti si dali už vypracovať v súvislosti s novelou zákona dva externé právne posúdenia, 

práve s akcentom na obmedzenie využívania primeraného zisku, ktoré tieto pripomienky len 

potvrdzujú. AZZZ SR navrhuje, aby bol legislatívny proces k zákonu o verejných vodovodoch 

a verejných kanalizáciách a zároveň aj k zákonu o vodách pozastavený a bol vrátený do 

medzirezortného pripomienkového konania tak, aby sa k nemu mohli vyjadriť všetky dotknuté 

subjekty a zároveň AZZZ SR požaduje, aby bola vypracovaná detailná analýza dopadov na 

podnikateľské prostredie s dôrazom na dodržanie platnej legislatívy. 

Štátna tajomníčka Ministerstva životného prostredia SR G. Matečná uviedla, že Ministerstvo 

životného prostredia SR a hlavne vláda reagovala na správu o výsledku kontroly vo vybraných 

vodárenských spoločnostiach a podľa predmetnej správy odporučila zamerať sa na legislatívnu 

úpravu zákona a to zabezpečením verejného záujmu prostredníctvom úpravy podmienok 

osobitného postavenia štátu a obcí ako ich akcionárov. Zavedenie tohto zákonného 

predkupného práva štátu má za cieľ chrániť verejný záujem v zmysle zákona a zabezpečiť 

dlhodobú stabilitu a kvalitu vodárenských služieb na Slovensku. Štátne predkupné právo 

umožňuje, aby verejný záujem mal prednosť pred obchodnými záujmami samotných 

právnických osôb. Tu je potrebné poznamenať, že Ministerstvo životného prostredia SR a vláda 

SR nedeklarovala verejný záujem alebo zle ho definovala, no zásobovanie pitnou vodou je 

prioritný verejný záujem bez toho, aby ho musela nejako vláda SR špeciálne deklarovať. Ďalším 

dôvodom predloženia tohto návrhu a schválenie vládou SR je zabezpečiť, aby vodárenské 

spoločnosti, ktorých akcionármi sú obce a mestá, využívali finančné prostriedky získané z 

regulovaných činností výlučne na činnosti súvisiace s výrobou, distribúciou prevádzkou a 

údržbou verejných vodovodov a verejných kanalizácií. Financovanie vodárenských spoločností 

je takmer výlučne závislé od poplatkov za regulované činnosti, ktoré platia občania, takže takto 

získané peňažné prostriedky by mali byť preto striktne využívané na zabezpečenie kvalitnej 

spoľahlivej dodávky vody a odvádzanie odpadových vôd.  

I. Mahríková za AZZZ SR reagovala a uviedla, že príspevok sa týkal len zamedzenia 

využívania primeraného zisku, nie vstupu štátu do akcionárskej štruktúry vodárenských 

spoločností. S týmto problém nie je, ale čo sa týka primeraného zisku, ten sa využíva aj na 

platenie miezd zamestnancov. Vykonávajú sa aj iné, ako sú regulované činnosti, napr. vývozy 

žúmp, o ktorých sa veľmi často hovorí, hlavne v nových častiach, ktoré sú postavené aj v okolí 

Bratislavy, kde nie sú  ešte vybudované siete verejných kanalizácií, čistiarne odpadových vôd 

nestíhajú a práve aj z tohto primeraného zisku zabezpečujú vodárenské spoločnosti túto 

činnosť. Dotýka sa to výlučne aj akcionárskej štruktúry miest a obcí, ktoré majú právo 

rozhodovať o tom, ako bude využitý primeraný zisk. Primeraný zisk je tak minimálny, že 

investičný dlh vo výške viac ako 5 miliárd eur na obnovu verejných vodovodov a verejných 

kanalizácií tento problém nevyrieši. Problém dokáže vyriešiť len nastavenie dobrej cenovej 



regulácie a nie zmena zákona o verejných vodovodoch a kanalizáciách. Ďalej uviedla, že bola 

prijatá smernica o čistení komunálnych odpadových vôd, európska smernica, ktorá sa práve v 

roku 2025 bude implementovať do našej legislatívy, takže by bolo vhodné, keby sa tieto zmeny, 

ktoré sa navrhli v zákone o verejných vodovodoch, kanalizáciách opätovne prerokovali pri 

implementácii tejto smernice do zákona, s ktorou bude samozrejme súvisieť veľká novela aj za 

prítomnosti dotknutých subjektov. 

Štátny tajomník Ministerstva hospodárstva SR S. Hodosy reagoval a uviedol definíciu 

primeraného zisku, ktorá sa môže uplatniť do ceny podľa § 8, ods. 3, písmeno d), vyhlášky 

účinnej od 1.1.2025. Primeraný zisk slúži na obnovu prevádzkových aktív používaných 

výhradne na zabezpečenie regulovanej činnosti a uskutočnenie investícií potrebných na 

zabezpečenie dlhodobej spoľahlivej, bezpečnej a udržateľnej prevádzky aktív používaných pri 

výkone regulovanej činnosti.  V minulosti bol primeraný zisk definovaný iba ako ekonomický 

pojem a boli rôzne bonifikačné mechanizmy, aby sa motivovali regulované subjekty 

vodárenskej spoločnosti, venovať sa aj obnove majetku. Skutočnosť bola iná, v regulovaných 

cenách, sa vytvorený primeraný zisk použil na niečo úplne iné, na školenia, na také aktivity, 

ktoré neboli uznané ako ekonomicky oprávnené podľa vyhlášky 323/2022 Z. z. § 4. Takže, keď 

regulácia nevyrobila vodárenskej spoločnosti dostatok prostriedkov na ekonomicky oprávnené 

náklady, pomohla si primeraným ziskom, ktorý sa prejedal. Preto pre lepší manažment 

vodárenských spoločností by pomohlo fungovať vodárenstvu ako takému a postupnými krokmi 

práve aj touto novelou riešiť investičný dlh. Ďalej uviedol, že po novom od 1. 1. 2025 sa môžu 

odpisovať aj tie majetky, ktoré nikdy nevstupovali do regulácie práve preto, aby spravodlivá a 

férová cenová regulácia vytvárala podmienky a priestor. To je zásadná zmena na použitie 

primeraného zisku a je účinná vo vyhláške tak pre pitnú vodu, ako aj pre odpadovú vodu. 

A. Beljajev za APZD doplnil, že základnou chybou bolo, že keď vodárenské spoločnosti prešli 

do správy miest a obcí, nedošlo k žiadnemu preceneniu, to znamená, že tam nie sú žiadne 

odpisy. Ďalej doplnil, že akcionári ako mestá a obce nemajú právo na zisk tak, ako má štát 

právo na stámiliónové zisky zo Slovenského plynárenského priemyslu a je zarážajúce ako sa 

Úrad pre reguláciu sieťových odvetví správa k vode. 

J. Božik za ZMOS uviedol, že viac ako dvadsať rokov sa vodárenské spoločnosti neriešili, ale 

dnes je vodárenstvo kľúčové. Štruktúra vodárenstva je taká, že pokiaľ nedôjde k zásadným 

zmenám, ku ktorým malo dôjsť už pred desiatimi rokmi, tak skutočne vodárenské spoločnosti 

avizujú, že nebudú vedieť garantovať dodávku pitnej vody. Preto je znepokojujúce, že tak 

zásadná vec, ktorá sa dotýka fungovania aj samospráv, ide v skrátenom konaní bez toho, aby 

sa k tomu mohli vyjadriť zainteresované subjekty.  

R. Karlubík za AZZZ SR doplnil, že je potrebné sa znova presunúť do odbornej diskusie, 

pretože táto téma je kľúčová.  

V. Szabová za KOZ SR uviedla, že Úrad pre reguláciu sieťových odvetví má v prvom rade 

chrániť koncového odberateľa pred zneužitím monopolných dodávateľov jednotlivých odvetví,  

ale v druhom rade má aj zabezpečovať návratnosť investícií, aby mohol následne plniť svoje 

úlohy v oblasti bezpečnosti a kvality poskytovaných služieb. Doplnila, že v rámci Aliancie 

sektorových rád je pripravovaný projekt vzdelávania zamestnancov aj vo vodárenských 

spoločnostiach. 



Štátny tajomník Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR M. Kaliňák 

uviedol, že ambíciou rezortu je pozvať sociálnych partnerov, zástupcov miest a obcí, 

predstaviteľov Asociácie vodárenských spoločností, Úradu pre reguláciu sieťových odvetví aj 

Ministerstvo hospodárstva SR k spoločnému stretnutiu s cieľom vytvoriť národný plán 

budovania vodovodov a kanalizácií a to nielen z hľadiska budúcich eurofondov, ale aj z 

hľadiska toho, ako je možné dokázať dôstojne splácať dlhoročný modernizačný dlh. 

R. Machunka doplnil, že AZZZ SR žiada aby vláda stiahla predmetný návrh zákona z 

legislatívneho procesu, aby bol dodržaný legislatívny postup, čiže aby bolo opätovne otvorené 

medzirezortné pripomienkové konanie a následne aby bol návrh zákona zaradený na niektorú z 

ďalších riadnych zasadnutí Hospodárskej a sociálnej rady SR. 

Štátna tajomníčka Ministerstva životného prostredia SR G. Matečná zobrala uvedené na 

vedomie. 

 

 Predloženie informácie o čerpaní prostriedkov z Plánu obnovy a EŠIF 

Podpredseda vlády SR pre Plán obnovy a znalostnú ekonomiku P. Kmec uviedol, že čo sa týka 

aktuálneho stavu k Plánu obnovy je možné skonštatovať, že vláda Slovenskej republiky a Úrad 

podpredsedu vlády pre Plán obnovy a znalostnú ekonomiku predložili dňa 16. 12. 2024 piatu 

žiadosť o platbu vo výške takmer 600 miliárd eur, ktorá obsahuje 21 míľnikov a cieľov, ide 

teda o v poradí o piatu žiadosť. Doteraz bolo vyplatených Slovenskej republike v rámci obálky 

Plánu obnovy a odolnosti 3,47 miliárd eur z celkovej alokácie 6,4 miliárd eur. Z pohľadu 

čerpania finančných prostriedkov, ktoré sú na účte Slovenskej republiky, je možné povedať, že 

do konca roka 2024 bolo vyčerpaných na konkrétne projekty 1,365 miliárd eur, čo predstavuje 

21,3 % z celkovej alokácie Plánu obnovy a odolnosti, takže za kalendárny rok sa zvýšilo 

čerpanie v rámci Plánu obnovy odolnosti o 15%. Stav čerpania sa prebral vo výške 6 %, takže 

dochádza tu aj k výraznej akcelerácii v implementačnej fáze. Samozrejme naďalej sa bude 

pokračovať v napĺňaní míľnikov a cieľov, ktorých je dohromady 222, z ktorých je 110 míľnikov 

a 112 cieľov. Zatiaľ bolo splnených 72 míľnikov a cieľov, takže je to jedna tretina napĺňania 

týchto tzv. domácich úloh. Čakajú ešte štyri žiadosti o platbu, pôvodne plánované bolo 

rozloženie v časovom horizonte, šiesta žiadosť o platbu koncom tohto kalendárneho roka, 

ďalšie tri boli plánované predložiť v roku 2026. Vzhľadom na sústredený tlak na plnenie 

míľnikov a cieľov došlo k dohode s Európskou komisiou, že sa urýchli predkladanie šiestej a 

siedmej žiadosti o platbu, šiesta bude predložená pred letom tohto kalendárneho roka, siedma 

na jeseň 2025 a ďalšie dve posledné, každá v alokácii 550 miliónov eur budú predložené v roku 

2026. Momentálne prebieha finálna fáza s predložením piatej žiadosti o platbu. S Európskou 

komisiou došlo k dohode, že 1 z 21 míľnikov a cieľov je nerealizovateľný, týka sa to výkupu 

pozemkov súkromných vlastníkov v národných parkoch a tým pádom sa bude musieť pristúpiť 

k revízii, ide v poradí o druhú revíziu z pohľadu Slovenskej republiky, tá prvá bola schvaľovaná 

v procese, keď bol rozširovaný Plán obnovy o program REPowerEU, druhá je vlastne reakciou 

na nerealizovateľné opatrenia, ktoré boli z objektívnych a aj subjektívnych príčin nesprávne 

zakomponované do Plánu obnovy. Takže začína fáza revízie podľa čl. 21 nariadenia a je to 

štandardný proces. Viacero krajín už pristúpilo k takejto forme revízie, je ich asi sedem a počet 

tých krajín sa bude navyšovať. Krajiny si budú uplatňovať niektoré opatrenia na zmenu v 



dôsledku toho, že sú viaceré nerealizovateľné aj v ich plánoch. Ďalej uviedol, že prebehli veľmi 

intenzívne rokovania s jednotlivými rezortami, s vykonávateľmi, ktoré identifikovali 

nerealizovateľnosť niektorých opatrení, potom sa následne konzultovali tieto nerealizovateľné 

opatrenia s Európskou komisiou, ktorá vyhodnotila tento balík a predložila niektoré návrhy 

opatrení, ktoré by mali ísť do revízie z pohľadu nerealizovateľných opatrení sú to dve kategórie, 

prvá kategória sú opatrenia, ktoré nie je možné úplne realizovať, týka sa to troch opatrení. Jedno 

je opatrenie, ktoré sa týka počtu registrovaných a štandardizovaných psychodiagnostických 

metód na Ministerstve zdravotníctva SR, ďalšie opatrenie sa týka vývoja odovzdania 

informačného systému v rámci súdneho riadenia, tam je vykonávateľom Ministerstvo 

spravodlivosti SR a potom je tam počet zmlúv s osobami ohrozených energetickou chudobou. 

Na obnovu ich domov to boli vlastne špecializované výzvy, kde sa vyčlenili samostatné 

finančné prostriedky, avšak táto výzva sa ukázala ako nerealizovateľná, takže ide o tri opatrenia, 

ktoré nie je možné realizovať na 100 %. Potom sú tam problematické opatrenia, ktoré sú 

nerealizovateľné čiastkovo a to sa týka dekarbonizácie priemyslu, už spomínaného 

vysporiadania sa so súkromnými vlastníkmi národných parkov, odstránenie architektonických 

bariér väčších stredných škôl, to je Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR, 

rekonštruovaná plocha budov súdov, Ministerstvo spravodlivosti SR a modernizácia 

hasičských staníc Ministerstva vnútra SR. Táto kumulácia týchto čiastočne a úplne 

nerealizovateľných opatrení vytvorila rezervu, alokáciu vo výške 414 miliónov eur, ktoré sa s 

v spolupráci s Európskou komisiou presmerovali do náhradných opatrení. Jedným z hlavných 

princípov, na ktorom Európska komisia trvala, bola realizovateľnosť opatrení do leta 2026 a 

tam sa pristúpilo k hlavnému princípu, že sa idú navyšovať existujúce výzvy, kde je väčší dopyt, 

ako je alokácia tých finančných prostriedkov a týka sa predovšetkým opatrení, ktoré pôjdu na 

skvalitnenie verejných služieb v jednotlivých regiónoch. Týka sa to navyšovania kapacít 

materských škôl, výstavby rekonštrukcie nemocníc, rozširovanie kapacít komunitnej sociálnej 

starostlivosti, ale aj nákup ekologických koľajových vozidiel. Ďalším úplne novým opatrením 

je zalesňovanie v kontexte adaptácie na zmenu klímy. 

Štátny tajomník Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR M. Kaliňák 

uviedol, že čo sa týka Operačného programu EŠIF, v súčasnom programovom období je 12,6 

miliárd eur, takmer z celkovej alokácie bolo 260 výziev, sprístupnené finančné prostriedky sú 

vo výzvach vo výške 8,92 miliárd eur, čo predstavuje takmer 71 % z celkovej alokácie. 

Predložených je celkovo 3352 žiadostí o poskytnutie nenávratných finančných príspevkov, 

schválených bolo 1531. Zazmluvnených je celkovo už 1250 projektov v hodnote 4,5 miliárd 

eur. Za november a december minulého roka sa počet výziev zvýšil o 53 za 1,3 miliárd eur 

nárast kontrahovania o 1,28 miliárd eur. V tomto roku sa ide so všetkými aktivitami tak, ako sa 

nastavili a rozbehli minulý rok, to znamená, že v plnom rozsahu platí novela zákona o 

eurofondoch, pretože v minulosti bol tento zákon v nesúlade s programovým obdobím. Ďalej 

uviedol, že novela zákona o verejných obstarávaniach zvýšila limity a skrátila lehoty. Mapa 

partnerstva má detailné informácie o všetkých eurofondových výzvach, výzvach z Plánu 

obnovy, už aj Envirofond a čoskoro pribudnú aj nórske finančné mechanizmy, švajčiarska 

finančné mechanizmy a modernizačný fond, keďže bývalá vláda avizovala ambíciu, aby do 

mechanizmu integrovaných územných investícií v priebehu štyroch rokov bola adresovaná vo 

výzvach suma 2,3 miliárd eur. Dnes je možné povedať, že koniec roka sa uzavrel s tým, že do 

integrovaných územných investícií sa vyhlásili výzvy v sume 1,7 miliárd eur. Predpokladá sa, 



že do Veľkej noci bude splnená úloha, ktorá bola na štyri roky, teda v území bude 2,3 miliárd 

eur a v pomerne krátkej dobe bude nastavený tzv. implementačný manažment. Aktualizuje sa 

metodické usmernenie, ktoré sa týka eurofondov, na mesačnej báze budú rokovania s územím 

a sprostredkovateľskými orgánmi, aby sa dokázal monitorovať už samotný stav čerpania 

eurofondov, aby sa v budúcom roku, ale aj v tomto roku splnil záväzok, ktorý Slovensko má 

vo vzťahu k Európskej komisii. Preto bude potrebné siahnuť aj po nepríjemných, ale 

nevyhnutných rozhodnutiach aj k územiu, aj k sprostredkovateľským orgánom. Každý kto 

deklaroval pripravenosť, nech to dokáže na konkrétnych lehotách a konkrétnych termínoch. Tie 

budú stanovené vo vzťahu k projektovým zámerom, vo vzťahu k schváleniu projektu, vo 

vzťahu k odhadovanej dĺžke verejných obstarávaní a vo vzťahu k odhadovanej dĺžke 

stavebných konaní. Toto bude cieľ a mapa partnerstva bude informovať o tom, kto má aké 

peniaze, v akých výzvach a ako ich reálne dokáže čerpať. 

 

 Predloženie informácie o stave prípravy Akčného plánu boja proti daňovým 

únikom a obsahu zamýšľaných opatrení 

M. Lelovský za RÚZ požiadal o zapojenie zástupcov zamestnávateľov do prípravy Akčného 

plánu boja proti daňovým únikom, nakoľko sa často krát takéto administratívne opatrenia môžu 

minúť účinku a prípadne aj významne skomplikovať život podnikateľským subjektom.  

Štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský reagoval a uviedol,  že dokument sa 

pripravuje, minister financií  na tlačovej besede oznámil jednotlivé úmysly, ktoré rozdelil na 

ústretové body, motivačné a zároveň podporné z hľadiska toho, v akom štádiu prípravy sa 

nachádza. S výnimkou jedného opatrenia, kde sa komunikuje ešte s Európskou úniou v oblasti 

DPH sú vypustené na verejnosť všetky predbežné informácie, to znamená,  že sa ide 

štandardným legislatívnym procesom a tento vytvára samozrejme aj priestor v rámci ďalšieho 

pokračovania legislatívneho procesu, aby sa jednotlivé zamestnávateľské zväzy, alebo 

ktokoľvek zapojil do ďalšej diskusie.  

M. Lelovský doplnil, že RÚZ navrhuje, ak je to možné, zapojiť do prípravy expertov ešte v 

štádiu prípravy pred medzirezortným pripomienkovým konaním. 

Štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský pripustil túto možnosť. 

 

 Predloženie informácie  o počte zamestnancov poberajúcich minimálnu mzdu a 

počtoch zamestnancov poberajúcich mzdu v členení podľa pásiem minimálnej 

mzdy podľa §120 Zákonník práce 

 

B. Vitteková, riaditeľka odboru analýz, prognóz a posudzovania vplyvov Ministerstva práce, 

sociálnych vecí a rodiny SR podala informáciu o počte zamestnancov zarábajúcich minimálne 

prípustné zárobky od roku 2019 do roku 2023, pričom informácia za rok 2024 je zatiaľ 

predbežná, keďže štvrtý štvrťrok 2024 ešte nie je k dispozícii.  



M. Lelovský za RÚZ požiadal riaditeľku odboru analýz, prognóz a posudzovania vplyvov 

Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR B. Vittekovú o zaslanie predmetnej informácie 

všetkým sociálnym partnerom za účelom prípravy na ďalšiu diskusiu o minimálnej mzde.   

Predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš navrhol, že Ministerstvo 

práce, sociálnych vecí a rodiny každoročne k 1.aprílu predloží predmetnú informáciu buď na 

tripartite, alebo priamo sociálnym partnerom, a predložená informácia bude prostredníctvom 

tajomníčky Hospodárskej a sociálnej rady SR doručená sociálnym partnerom. 

R. Karlubík doplnil, že AZZZ zhromaždí dotazy a odovzdá ich Ministerstvu práce, sociálnych 

vecí a rodiny SR, aby sa následne mohli dopracovať do predmetnej informácie. 

P. Ondek za KOZ SR upozornil na problém, ktorý je častý najmä v stavebníctve, kedy 

zamestnávatelia platia svojich ľudí za minimálnu mzdu a zvyšok im doplácajú „na ruku“.  

A. Beljajev za APZD doplnil, že je nutné počítať s tým, že časť kreatívnych zamestnávateľov 

využíva možnosť vyplácať minimálnu mzdu a časť vyplácať z iných prostriedkov. Je to však 

minimálna časť v rámci celého hospodárstva, čiže je otázka, či tie legislatívne opatrenia, ktoré 

na to budú, nebudú drahšie a nepostihnú viac poctivých zamestnávateľov ako tých nepoctivých. 

A. Matušek za APZD navrhol, či by bolo možné pripraviť informáciu o počte zamestnancov 

poberajúcich minimálnu mzdu po odvetviach.  

B. Vitteková, riaditeľka odboru analýz, prognóz a posudzovania vplyvov Ministerstva práce, 

sociálnych vecí a rodiny SR  potvrdila, že táto možnosť je, ale je otázne, či to bude v danom 

termíne.   

A. Szalay za KOZ doplnil, že by bolo zaujímavé vedieť, koľko ľudí v sektore sociálnych služieb 

zarába minimálnu mzdu.  

Predseda rady a minister práce, sociálnych vecí a rodiny E. Tomáš reagoval a doplnil, že sa 

začína pracovať na reforme financovania sociálnych služieb, ktorá má reagovať na personálny 

podstav v zariadeniach sociálnych služieb.  

V. Szabová za KOZ SR, odborový zväz drevo, lesy, voda poďakovala ministrovi práce, 

sociálnych vecí a rodiny E. Tomášovi za vyriešenie problému, ktorý nastal v holdingovej 

spoločnosti na východnom Slovensku.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Predseda rady E. Tomáš poďakoval všetkým prítomným za účasť. 

 

 

za vládu 

Erik T O M Á Š 

predseda rady 

 

 

za zástupcov zamestnancov 

Monika U H L E R O V Á 

podpredsedníčka rady 

 

za zástupcov zamestnávateľov 

Roman K A R L U B Í K 

podpredseda rady 

 


